
Protokół 
XXXVIII Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 31 stycznia 2022 r. 
 
 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:15 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 
który przywitał radnych, zaproszonych gości i pracowników gminy. Posiedzenie odbyło się w 
trybie hybrydowym. 

W sesji udział wzięli radni: 

Batycka Regina 
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa Maria 
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan Henryk 
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof Zbigniew 
Wilczyk Maria 
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 
 
Sołtysi: 
Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Karolczak Magdalena 
Książkiewicz Czesław 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Tomkowiak Mieczysław 
Walkowiak Jacek 

 
a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 



Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  
Marcin Pakulski – mł.asp. Marcin Pakulski Kierownik Posterunku Policji Kleszczewie 
Bartłomiej Wróblewski – Poseł na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej 
 

Pan Przewodniczący, zanim przeszedł do porządku obrad, oddał głos panu posłowi 

Bartłomiejowi Wróblewskiemu. 

Pan poseł Wróblewski odwiedził Gminę Kleszczewo w ramach swojego „dnia 

poselskiego”. Z Wójtem gminy odwiedził teren przyszłego zalewu w Tulcach oraz złożył 

kwiaty pod tablicą upamiętniającą Powstańców Wielkopolskich w Tulcach. Pan poseł 

poinformował o działaniach przez siebie podejmowanych na rzecz regionu i o zaplanowanych 

jeszcze spotkaniach.  

Poseł Wróblewski, który pełni funkcję Przewodniczącego Parlamentarnego Zespołu ds. 

Budowy Dróg Ekspresowych S6 i S11, zaprosił przedstawicieli władz samorządowych na 

zorganizowanie przez niego spotkanie dotyczące budowy łącznika pomiędzy drogą ekspresową 

S11 a węzłem autostradowym Poznań-Wschód. 

Pan poseł zapewnił o swoim wsparciu dla spraw regionu i udostępnił numer telefonu, dla osób 

chcących się kontaktować. 

Przewodniczący Rady przeszedł do zaplanowanego porządku obrad i zarządził 

głosowanie obecności radnych, w celu potwierdzenia kworum koniecznego do podejmowania 

prawomocnych uchwał. Obecność potwierdziło 15 radnych, co stanowi kworum. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzednich Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej sesji. 
5. Funkcjonowanie Posterunku Policji w Kleszczewie. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały zmiany uchwały nr XXI/121/2000 Rady 

Gminy w Kleszczewie z dnia 5 września 2000r. w sprawie nadania nazw ulicom i placom 
w miejscowości Tulce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIX/245/2006 Rady Gminy w 
Kleszczewie z dnia 27 września 2006 r. w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 
Gowarzewo oraz osiedlu w miejscowości Tulce. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Tulce. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej w dniu 21 grudnia 2021r., 

uzupełnionej w dniu 12 stycznia 2022 r. przez Fundację im. Nikoli Tesli.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020r. 



11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 
na lata 2022-2041. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o nabyciu na własność Gminy Kleszczewo 
dwóch lokali mieszkalnych położonych w miejscowości Kleszczewo wraz z udziałem w 
nieruchomości gruntowej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Powiatowi Poznańskiemu na pokrycie kosztów zlecenia wykonywania zadań izby 
wytrzeźwień na 2022 rok. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
17. Zapytania i wolne wnioski. 
18. Zakończenie. 
 
Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołów żaden z radnych nie zgłosił 
uwag i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania.  

Głosowanie nad przyjęciem protokołu XXXVI Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
Protokół z obrad XXXVI Sesji został przyjęty. 
 
Głosowanie nad przyjęciem protokołu XXXVII Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Protokół z obrad XXXVII Sesji został przyjęty. 
 

Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XXXVI i XXXVII Sesji Rady 

Gminy przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 5 porządku posiedzenia 



Informacje, w formie prezentacji multimedialnej, na temat funkcjonowania posterunku 
policji w Kleszczewie przedstawił mł.asp. Marcin Pakulski Kierownik Posterunku Policji 
Kleszczewie. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Pakulski powiedział, że udało się zapełnić wszystkie stanowiska, obecnie jest 10 
funkcjonariuszy. Od początku 2022 r. posterunek otrzymał jeszcze jeden etat do obsadzenia. 

Radny Rajchelt zapytał czy w ostatnim czasie zmieniły się numery telefonów 
kontaktowych? 

Mł. asp. Pakulski potwierdził, że zmiana numerów nastąpiła około rok temu. 
Kontaktować można się także przez aplikację „moja komenda”. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/313/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr XXI/121/2000 
Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 5  września 2000r. w sprawie nadania nazw ulicom i placom 
w miejscowości Tulce przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo 
omawiany podczas posiedzeń komisji. 
Zmiana przebiegu ulicy związana jest ze zmianą  przeznaczenia części ulicy Malwowej. Ulica 
Malwowa przebiegała od ulicy Chabrowej do Konwaliowej i od Konwaliowej do Krokusowej. 
Obecnie część działki o nr geod. 591 (od ul. Konwaliowej do Krokusowej) zmieniła 
przeznaczenie i nie jest wykorzystywana jako droga wewnętrzna, w związku z powyższym 
zachodzi konieczność wskazania nowego jej położenia. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/313/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/314/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLIX/245/2006 Rady Gminy w Kleszczewie z dnia 27 września 2006 r. w sprawie nadania 
nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo oraz osiedlu w miejscowości Tulce. Projekt 
uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji. Pani Sekretarz powiedziała, 
że Nazwę Osiedle Kwiatowe nadano kompleksowi działek, które miało ułatwić identyfikację 
położenia nieruchomości. W rzeczywistości przedmiotowe osiedle nie funkcjonuje, bowiem na 
obszarze wskazanym jako Osiedle Kwiatowe funkcja porządkowa spełniana jest poprzez 
istniejące na tym obszarze ulice (Krokusowa, Konwaliowa, Chabrowa, Wrzosowa, Fiołkowa, 
Nagietkowa, Rumiankowa, Azaliowa, Bratkowa). Określenie numeracji porządkowej 
następuje poprzez nadane nazwy ulicom. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/314/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/315/2022 w sprawie nadania nazwy ulicy w 
miejscowości Tulce przedstawiała Pani Sekretarz. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany 
podczas posiedzeń komisji. Ulicy położonej pomiędzy ul. Chabrową a ul. Konwaliową, która 
nie miała nazwy, proponuje się nadać nazwę ul. Stokrotkowa. Będzie to ulica równoległa do 
ulicy Malwowej. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/315/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/316/2022 w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej 
w dniu 21 grudnia 2021 r., uzupełnionej w dniu 12 stycznia 2022 r. przez Fundację im. Nikoli 
Tesli przedstawiła Pani Sekretarz. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas posiedzeń 
komisji.  
W dniu 21 grudnia 2021 r. wpłynęła petycja złożona przez Fundację im. Nikoli Tesli, 
wzywającą Radę Gminy Kleszczewo o zwołanie nadzwyczajnego posiedzenia Rady Gminy 
w obliczu zaistnienia Stanu Kryzysowego w celu uchwalenia uchwał umożliwiających 
podjęcie działań ratowniczych poprzez: 

1) wydanie zakazu stosowania „maseczek ochronnych” na terenie podległych 
miejscowości, ponieważ stanowią poważne zagrożenie dla życia zdrowia ludzi oraz 
wydanie komunikatów w mediach o szkodliwości maseczek (strona urzędu, TVP prasa, 
internet) z jednoczesnym umieszczeniem w widocznych miejscach plakatów (tablice 
ogłoszeń) z jednoczesnym powiadomieniem Kuratorium, szkół, szpitali, przychodnie 
lecznicze, urzędy, pracodawcy, markety, policja, sądy, Sanepid, Urząd Wojewódzki 
itp.), 

2) wydanie zakazu stosowania kwarantann i izolacji medycznej ponieważ są to działania 
surowo karane (pozbawianie ludzi wolności- bez wyroku sądowego) i traktowane przez 
ustawę polski Kodeks Karny jako „zbrodnie”, 

3) wydanie zakazu stosowania „szczepionek” mRNA (wszystkich producentów), 
ponieważ te szczepionki są Bronią Biologiczno-Chemiczną a zaszczepione osoby bez 
pomocy medycznej umrą w okresie najbliższych kilku lat oraz podjęcia „działań 
ratowniczych” mających na celu objęcia szczególną opieką medyczną wszystkich osób 



zaszczepionych w celu ochrony ich zdrowia i życia a także wydanie specjalnych 
komunikatów w tej sprawie w mediach. 
W dniu 12 stycznia 2022r. wpłynęło od Fundacji im. Nikoli Tesli uzupełnienie petycji 

wniesionej w dniu 21 grudnia 2021r. jako ostatnie wezwanie przed sformalizowaniem 
wniosków karnych, dotyczące kwestii szkodliwości maseczek i rozporządzenia o konieczności 
zakrywania ust i nosa w zakładach pracy, szkołach, uczelniach. 

Petycja wraz z jej uzupełnieniem skierowana została do Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji Rady Gminy Kleszczewo w celu jej rozpatrzenia.  

Analizując treść petycji Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała, że przedmiotem 
petycji jest żądanie, aby w trybie pilnym wydać zakaz stosowania „maseczek ochronnych” na 
terenie podległych miejscowości, wydać zakaz stosowania kwarantann i izolacji medycznej 
oraz wydać zakaz stosowania „szczepionek” mRNA wszystkich producentów. Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji stanęła na stanowisku, iż na kształt przepisów regulujących w/w kwestie, 
mogą mieć wpływ jedynie organy państwa na szczeblu ustawodawczym (ewentualnie w trybie 
rozporządzeń), wprowadzanych wyłącznie w oparciu o obowiązujący proces legislacyjny, nie 
zaś organy na szczeblu administracji samorządowej. 
W ocenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zakres żądań przedmiotowej petycji nie mieści 
się w kompetencjach Rady Gminy Kleszczewo. Komisja zwróciła uwagę, że organy władzy 
publicznej mogą działać wyłącznie na podstawie i w granicach obowiązującego prawa. 

Po zapoznaniu się z powyższymi ustaleniami Rada Gminy Kleszczewo postanowiła 
podzielić stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

W związku z powyższym uzasadnione jest podjęcie uchwały o uznaniu wniesionej 
petycji za niezasługującą na jej pozytywne rozpatrzenie oraz nieuwzględnienie postulatów 
zgłoszonych w treści petycji. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosował 1 radny. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/316/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/317/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2022 r. przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt uchwały był szczegółowo omawiany podczas 
posiedzeń komisji.  
Ustala się łączną kwotę dochodów budżetu na 2022 r. w kwocie 72.491.201,37 zł, z tego: 

1) dochody bieżące w kwocie 51.017.693,00 zł 
2) dochody majątkowe w kwocie 21.473.508,37 zł 

Łączną kwotę wydatków budżetu na 2022 r. ustala się w kwocie 83.983.718,06 zł,  
1) wydatki bieżące w kwocie 51.316.890,32 zł,  
2) wydatki majątkowe w kwocie 32.666.827,74 zł,  



Wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 
zleconych ustawami - 7.083.357,00 zł,  
Wydatki na realizację zadań wykonywanych w drodze umów lub porozumień między 
jednostkami samorządu terytorialnego - 388.500,00 zł, 
Wydatki na programy finansowane z udziałem środków z Unii Europejskiej 10.123.138,58 zł. 
Deficyt budżetu wyniesie 11.492.516,69 zł. 
Planowane przychody budżetu wyniosą 17.718.431,57 zł. 
Kwota planowanych rozchodów budżetu to kwota 6.225.914,88 zł. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/317/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/318/2022 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2022-2041. 

Zgodnie ze zmianami w budżecie w 2022 roku, dokonano następujących zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2022-2041: 

Kwota dochodów została zwiększona do kwoty 72 491 201,37 zł. 
Kwota wydatków została zwiększona do kwoty 83 983 718,06 zł. 
Wynik budżetu jest deficytowy i wg planu na dzień 31.01.2022 r. wynosi -

11.492.516,69 zł. 
Dokonano zwiększenia przychodów w roku budżetowym o kwotę 2.450.303,90 zł. 
Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1) Budowa kanalizacji sanitarnej w  Gowarzewie - wycofano się z realizacji przedsięwzięcia; 
2) Budowa przedszkola samorządowego w Kleszczewie - w związku z otrzymaną promesą na 

dofinansowanie zadania w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład - Program Inwestycji 
Strategicznych, zwiększono limity wydatków na to zadanie w latach 2022-2023 oraz 
zwiększono poziom planowanych dochodów majątkowych z tyt. dotacji na inwestycje (w 
2022 roku o kwotę 5.950.000 zł oraz w 2023 roku o kwotę 4.250.000 zł); 

3) Budowa przystanków autobusowych; 
4) Przebudowa dróg na terenie Gminy Kleszczewo (opracowanie dokumentacji projektowej); 
5) Włączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez rewitalizację miejscowości 

Komorniki oraz Nagradowice. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 



Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/318/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/319/2022 w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przedstawiła Pani Skarbnik. 

Postanawia się o pokryciu w 2022r. części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w przypadku braku bilansowania się systemu w trakcie roku 
budżetowego, gdyby środki pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie 
były wystarczające na pokrycie kosztów funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/319/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt Uchwały Nr XXXVIII/320/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie nabycia 
na własność Gminy Kleszczewo dwóch lokali mieszkalnych położonych w miejscowości 
Kleszczewo wraz z udziałem w nieruchomości gruntowej przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt 
uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji. 

W zmienianej uchwale Gmina nabywała dwa lokale, pierwszy o wartości 339,800,00 zł 
w drodze kupna; drugi na podstawie umowy darowizny za kwotę 338,150,00 zł.  
Zmiana uchwały wynika z konieczności wyodrębnienia z ustalonej ogólnej kwoty ceny zakupu 
lokalu oraz   ceny udziału w nieruchomości gruntowej. 
Lokal o oznaczeniu K1/22 zostanie nabyty na podstawie umowy sprzedaży za cenę 335.800,00 
zł brutto oraz udziału w nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. nr ewid. 15/111 , za cenę 
4.000 zł brutto, natomiast lokal o oznaczeniu K1/13 o wartości 334.150,00 zł brutto na 
podstawie umowy darowizny wraz z udziałem w nieruchomości gruntowej o wartości 4.000 zł 
brutto. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/320/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 14 porządku posiedzenia 
Projekt Uchwały Nr XXXVIII/321/2022 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej Powiatowi Poznańskiemu na pokrycie kosztów zlecenia 
wykonywania zadań izby wytrzeźwień na 2022 rok przedstawiła Pani Skarbnik. 

Udziela się z budżetu gminy pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na 
realizację zadań izby wytrzeźwień. Pomoc finansowa zostanie udzielona w formie dotacji 
celowej ze środków budżetu gminy na 2022 r. w wysokości 17.886,00 zł.  

Starosta Poznański zwrócił się do gmin Powiatu Poznańskiego o zapewnienie 
możliwości korzystania z izby wytrzeźwień swoim mieszkańcom poprzez udzielenie pomocy 
finansowej przez Gminy w 2022 r. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan 
Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali znajdowało się 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXVIII/321/2022 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 
 Przewodniczący Rady poinformował, że odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich 
Komisji Rady Gminy podczas którego omawiano temat komunikacji gminnej ze szczególnym 
uwzględnieniem linii 489 oraz tematy bieżące. 
 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

PANDEMIA  
Wg informacji policji na kwarantannie przebywa 346 osób, w tym 9 przypadków to 
obowiązkowa kwarantanna dla osób spoza strefy Schengen.  232 osoby miały pozytywny 
wynik testów – to absolutny rekord.  
Oświata - zajęcia jak dotąd odbywały się w różnych formach - zdalnie, hybrydowo, bądź w 
uzasadnionych przypadkach placówki są zamykane. W ostatnim okresie było dużo dni wolnych 
z racji świąt oraz ferii szkolnych.  Pozostałe jednostki funkcjonowały z zachowaniem 
przedstawianych już wielokrotnie restrykcji pandemicznych. 
W dalszym ciągu trwa akcja szczepień w gminie. Wg sewisu gov.pl w pełni zaszczepionych 
jest 5853 mieszkańców, tj. 62,6%. Od informacji z poprzedniej sesji nastąpił duży przyrost 
osób, które skorzystały ze szczepień - o 527 osób w grupie w pełni zaszczepionych.  
Od 20 grudnia w punkcie szczepień w Ambulansie wykonano 93 szczepienia, w gminnym 
punkcie w hali sportowej 313, a więc łącznie 406.  
W województwie wielkopolskim zajmujemy 31 miejsce, w powiecie poznańskim 17 – ostatnie.  
 
WYDARZENIA 
- 12 stycznia – spotkanie w Urzędzie Gminy z Wicedyrektorem Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Poznaniu  Arkadiuszem Kozą oraz 



przedstawicielami wykonawcy budowy zbiornika retencyjnego na Męcinie. Po spotkaniu 
wizyta w terenie i formalne przekazanie placu budowy. 
- 13 stycznia – wręczenie nagród dla uczestników Programu Liga eSzkoła – pierwsze miejsce 
w kategorii klas 4-8 zajęła drużyna ze szkoły w Kleszczewie. 
- 14 stycznia – spotkanie z Zastępcą Dyrektora Dróg Powiatowych – uzgodnienia dotyczące 
budowy ścieżki rowerowej Poznań – Tulce. Gmina liczyła na realizację także innych projektów 
m.in. przebudowy ul. Siekiereckiej w Gowarzewie,  drogi z Kleszczewa do granicy z powiatem 
średzkim, czy też ułożenia nawierzchni na drodze Kleszczewo-Poklatki  - niestety zadania nie 
zostały ujęte w budżecie powiatu. 
- 19 stycznia - wręczenie medali za wieloletnie  pożycie małżeńskie –  na uroczystość przybyło 
13 par – ze względów bezpieczeństwa sanitarnego uczestników podzielono na 2 grupy.  
- 25 stycznia – spotkanie z FB Serwis – omówienie dotychczasowej współpracy w zakresie 
odbioru i zagospodarowania odpadów. 
 
INWESTYCJE 
- budowa ulicy Szałwiowej i Lawendowej wraz z kanalizacją sanitarną, wykonawca 
rozpoczął budowę od budowy sieci kanalizacji sanitarnej. Prace są realizowane pomimo bardzo 
trudnych warunków związanych z porą roku. 
- ścieżka rowerowa Kleszczewo-Nagradowice – zaprojektuj i wybuduj.  Po serii 
nierozstrzygniętych przetargów i rezygnacji z wykonawcy, który nie przystąpił do prowadzenia 
prac oraz braku ofert w kolejnym przetargu, podjęto negocjacje w celu zatrudnienia 
wykonawcy w trybie z wolnej ręki. 21 stycznia 2022 została podpisana umowy na budowę 
ścieżki pieszo - rowerowej do Nagradowic –  koszt 1.950.000,00 zł - dofinansowanie 
721.891,00 zł – trwa opracowanie dokumentacji przez wykonawcę. 
- panele fotowoltaiczne – w trakcie montażu, obecnie pełne wykonanie na poziomie 79%  –  - 
- pompy ciepła – wykonawca przygotowuje dokumentacje projektowe. 
- budowa świetlicy w Nagradowicach – zaprojektuj i wybuduj. Wykonawca w miarę 
możliwości regulowanych zimową aurą kontynuuje budowę.  
- rewitalizacja parku w Komornikach  (zaprojektuj i wybuduj): zostały wykonane dodatkowe 
opracowania koncepcyjne, w najbliższych dniach zostanie ogłoszony ponowny przetarg.  
- rewitalizacja stawu w Komornikach wraz z zagospodarowaniem terenu (zaprojektuj i 
wybuduj)  - opracowanie dokumentacji na końcowym etapie.  
- budowa kanalizacji sanitarnej Nagradowice – Komorniki – wykonawca wszedł na budowę 
16 XII.  Postęp niewielki ze względu na zbyt niskie temperatury do zgrzewania i układania rur.  
- budowa kolektora kanalizacji sanitarnej od Hoppecke Baterie Polska do przepompowni 
przy strażnicy w Komornikach. Prace zaawansowane.  
- budowa kolektora kanalizacji Tulce- Poznań – w trakcie realizacji. 
- Zbiornik retencyjny Tulce  – inwestor Wody Polskie. Organizacja placu budowy, 
oczyszczenie dolnego odcinka Męciny w celu odprowadzenia jak największej ilości wody z 
koryta rzeczki. 
INFORMACJE: 
- Gmina otrzymała dofinasowanie w ramach programu „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, 
siatki i sznurka do owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag”  - dotacja z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (NFOŚiGW) w wysokości 



25.000 zł. Efektem ma być usunięcie do końca br.  50 ton odpadów z działalności rolniczej. 
Wartość całości programu 27.000zł, w tym udział Gminy 2.000zł.  
- Liczba złożonych deklaracji odpadowych - 2972, tj. 98,8%. 
- Wnioski do Polskiego Ładu – nastawienie na kanalizację sanitarną. Gmina złoży 3 wnioski 
na kanalizację, różniące się wielkością zakresu inwestycji. Nastawienie na budowę kanalizacji 
wynika z zapotrzebowania mieszkańców, jak również  ze względu konieczność uzyskania 
efektów z poniesionych nakładów na wybudowanie oczyszczalni ścieków. Ważnym powodem 
jest także potrzeba ochrony wód  w otoczeniu budowanego zbiornika retencyjnego.  
- W ramach Polskiego Ładu jest też komponent dla miejscowości popegeerowskich, można 
złożyć wnioski do 2.000.000,00 zł Gmina chce złożyć wniosek na przebudowę drogi 
Krzyżowniki – Śródka oraz wniosek do 5.000.000,00 zł na termomodernizację hali sportowej. 
 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Radny Jędrzej Janiak poprosił o więcej szczegółów ze spotkania z Zarządem Dróg 
Powiatowych odnośnie ścieżki rowerowej. 
Pan Wójt powiedział, że jest jeszcze kwestia uzupełnienia części dokumentów (decyzja 
środowiskowa) praktycznie cały projekt jest gotowy i w niedalekim czasie inwestycja będzie 
realizowana. Drugi projekt realizowany na tym odcinku to przebudowa  ulicy od zjazdu na 
Szewce do zjazdu w kierunku Komornik. Te inwestycje są w tej chwili w przygotowaniu przez 
ZDP. Pytań i potrzeb jest znacznie więcej, Gmina oferuje ze swojej strony pomoc jak np. 
dokumentację dot. odcinków ciągów pieszo rowerowych w Krerowie i chodnika w Śródce. Jak 
już wspomniano oczekujemy na ułożenie nowej nawierzchni na odcinku drogi Kleszczewo – 
Poklatki i dalej w kierunku Czerlejna, przebudowę  ul. Siekiereckiej oraz drogi do Środy Wlkp. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:00. 
 
 
Protokołowała:     Za zgodność z przebiegiem obrad 
 
Agata Zdobylak     Przewodniczący Rady Gminy 
 
 

Marek Maciejewski 
 
 


